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PROTOKoT NRt4l2OL7

Z POSTEDZENIA KOMISJI GOSPODARKI MIEJSKIEJ I OCHRONY SRODOWISKA
RADY MIASTA WIOCIAWEK

z dnia 15 listopada 2017 roku
pod przewodnictwem radnego pana Stanislawa Wawrzonkoskiego,
kt6re odbylo siq w siedzibie Urzqdu Miasta Wloclawek sala nr 20.

Proponowany porzqdek obrad:

L. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad,
b) stwierdzenie quorum,

c) przyjqcie protokolu nr 12 z dnia 70.IO.2017r. i nr 13 z 19.10.2017 r.
d) zmiany do porzqdku obrad.

2. Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia WalczQcych o Niepodleglo6i 1956_89 i

wypracowanie stanowiska pod obrady Rady Miasta Wloclawek.

3. Rozpatrzen ie petycji M ieszka ric6w u licy Fred ry r.G, L6a, 14 i 12 w sprawie przedlu 2enia
ulicy Brzezinowej w Michelinie z uwzglqdnieniem wiqczenia ruchu pojazd6w przez rondo
Falbanka iwypracowanie stanowiska pod obrady Rady Miasta Wloclawek.

4. Sprawy bie2qce iwolne wnioski.

Ad. 1

Sprawy organizacyjno-porzqdkowe.
W posiedzeniu, kt6remu przewodniczyt radnv Stanistaw Wawrzonkoski przewod n iczacv
Komisii udziat wziqli czlonkowie Komisji oraz zaproszeni goicie wg. listy obecnosci stanowiEceJ
zalqcznik do niniejszego protokolu. o godzinie r-3:00 przewodniczEcy Komisji otworzyt obradv,
po powitaniu czlonk6w Komisji oraz gosci poinformowaf, i2 zgodnie z ristq obecnoSci w
posiedzeniu uczestniczy 8 czionk6w Komisji, co wobec skladu wynoszqcego 9 os6b stanowi
quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. przewodniczqcy poinformowar,
ii w Biurze Rady Miasta znajdowaty siq do wgrqdu protokoiy Nr i.2 z dnia to.1,o.2orr roku I Nr
13 z dnia 79.1'0.zor7 roku, z kt6rymi cztonkowie mogri siq zapoznai iwnie(i swoje uwagi.
Wobec braku uwag ze strony czlonk6w Komisji protokoly zostaly przyjQte w drodze
przeprowadzonego gfosowania. Za jego przyiqciem radni opowiedzieri siq iednomysrnie.
Nastepnie Przewodniczqcy Komisji przedstawir projekt porzqdku obrad, do kt6rego nie
wniesiono zmian i uwag, w zwiqzku z tym zaproponowany porzqdek obrad zostal uznanv za
obowiqzujqcy.



Ad.2
Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia WalczQcych o Niepodlegloid 1956-89 iwypracowanie
stanowiska pod obrady Rady Miasta Wloclawek.
Wprowadzenia do tematu dokonal Zasteoca Prezvdenta Pan Jaroslaw Naiberg, informujqc, 2e

w otrzymanych materialach zawarte jest stanowisko Prezydenta w sprawie petycji, dodajqc,
2e katalog os6b, kt6re korzystaiq bezptatnie z komunikacji miejskiej jest stale poszerzany,
przedmiotowa sprawa nie dotyczy wielkiego katalogu os6b, a podjgcie decyzji nale2y do
Panow Rad nych.

Radnv Dariusz Jaworski powiedzial, 2e zna to (rodowisko, wie, na czym polegala ich praca na
rzecz niepodleglej i wolnej Polski, jednak dodal, ie we wloclawku bylaby to grupa kilku os6b
tj. do 10 korzystaiqcych z ulg, przy czym temat ten jest obecnie czqsciowym tematem,
poniewa2 w najbli2szym czasie moie wpiynqi rozszerzenie tej petycji o grupq os6b szeroko
poiQtych w nazewnictwie Urzqd6w praw Kombatant6w, czyli osoby, kt6re otrzymary
uprawnienia kombatanckie i osoby represjonowane z przyczyn politycznych w walce o
niepodlegtq Polskq. Pan Radny dodal, ie jest sklonny przychylii siq do obecnego stanowiska
Pana Prezydenta, ze wzglqdu na rozszerzenie tematu w przvszfojci.

przedstawit Komisji propozycjq stanowiska
w sprawie petycji stowarzyszenia walczqcych o Niepodreglodi 1956-89 o nastepuiEcej tre6ci:

,,Komisja Gospodarki Miejskiej i och rony Srodowiska podczas obrad w dniu 15 listopada
2077r' zapoznala siq z petyciq zgtoszonq przez stowarzyszenie Walczqcych o Niepodregloii
1955-1989 skierowanq do Rady Miasta Wloclawek.

Przedmiotem petycji jest przyznanie prawa do urg w przejazdach irodkamitransporuu
publicznego dla os6b, kt6re iwiadczyly pracg po roku 1956 na rzecz organizacjach politycznycn
izwiqzkach zawodowych, nielegarnych w rozumieniu przepis6w obowiqzuiqcych do kwietnia
L989 roku oraz os6b, kt6re przed dniem 4 czerwca 19g9 roku nie wykonywary pracy w skutek
represji politycznVch.

Ponadto zdaniem podmiotu wnoszacego petycje, uprawnienie do ulg w przejazdach
komunikaciq miejskq nie powinno dotyczyi wyrqcznie kombatant6w, are winno przysiugiwai
takZe osobom iwiadczqcym pracQ w nielegalnych organizacjach do roku lggg, gdyz
Konstytucja RP nie dzieliweteran6w walk o niepodleglosi w za[einojci od okresu prowadzenra
tej walki tj przed czy te2 po 1956 roku, sposobu jej prowadzenia czy tei rodzaju przyznanej
decyzji.

Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska zapoznara siq r6wnie2 ze
stanowiskiem Prezydenta Miasta wloclawek w przedmiocie omawianego zagadnienra,
zawartym w korespondencji z dnia 16 paidziernika 2or7r., z kt6rego wynika, 2e uprawnienia
obywateli, kt6rzy w latach r.956-19g9 angaiuiqc siq w dziararnoSi zmierzaiqcq do odzyskania
suwerennoici i niepodlegloici ojczyzny byri z tego powodu represjonowani reguluje ustawa z
dnia 20 marca 2015 roku o dziaraczach opozycji a ntykom un istycznej oraz o osobacn
represjonowa nych z powod6w politycznych. stanowi ona ponadto, ie samorzqd terytoriarny
mo2e u dzielai pomocy osobom uprawnionym, recz jest to dziatanie fakurtatywne i uzare2nione
od moiliwoici finansowych jednostki samorzqdu terytorialnego.

Wskazai nale2y, ie z petycji ww. Stowarzyszenia nie wynika, iaka liczba os6b miafaby
zostaf obiqta przedmiotowq ulgq na terenie Gminy Miasto wlociawek a podana liczba 1195
os6b dotyczy obszaru calego kraju. w zwiqzku z tym na podstawie wskazanych danych nie jest
moiliwe okrelrenie kwoty obniienia przychoddw Gminy Miasto wroctawek, ptzy czym
nadmienii nale2y, 2e wplywy ze sprzeda2y biret6w nie wystarczaiq na pokrycie koszt6w ustug



komunikacji w mieicie Wlocfawek, co powoduje konieczno6i coraz wiqkszych dotacji z

bud2etu miasta.
Po dokonaniu analizy zgromadzonego materiatu Komis.ja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska stwierdzifa, ii katalog pasa2er6w uprawnionych do ulg izwolnieri w
oplatach za przew6z w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze u2ytecznoSci
publicznej w granicach ad min istracyjnych miasta wloclawek wykonywanym przez operatora
- Miejskie Przedsiqbiorstwo Komunikacyjne Sp6lka z.o.o we Wfoclawku okreSla prawo
mieJscowe. Przy czym wskazai nale2y, ie Gmina Miasto wloclawek maiac na wzgledzie interes
spofeczny rozszerza krqg podmiot6w uprawnionych do korzystania ze wskazanych urg w
ramach posiadanych mo2liwoici fin a nsowych.

w zwiazku z tym ewentualne kolejne rozszerzenie uprawnie6 o wskazanie kategorii
podmiot6w musiatoby siq odbyi kosztem pozostalych pasaier6w, na kt6rych przeniesiony
zostalby ciqiar tej uslugi. Dlatego biorqc powy2sze pod uwagq, Komisja Gospodarki Miejskiej i
ochrony srodowiska rekomenduje Radzie Miasta wioclawek uznanie petycji za niezasadnq,
poniewa2 w chwili obecnej brak jest mo2liwoici rozszerzenia katalogu os6b uprawnionycn oo
korzystania z ulgowych przejazd6w 6rodkami komunikacji miejskiej na terenie miasta
Wloclawek dla grupy podmiot6w wskazanych w petycji z dnia 10 wrzejnia br.,,
Radnv Dariusz Jaworski odni6sl siq do swojej wczedniejszej wypowiedzi proponujqc, aby w
przedstawionym stanowisku dodad, ii Komisja nie zamyka rozwa2ai nad powrotem do temaru
w przyszlo5ci.

Czfonkowie Komisji wsp6lnie przyjqli uzupelnienie stanowiska o wskazanq poprawkq.
wobec braku innych zgloszeri przewodniczEcy Komisji stanislaw wawrzonkoski poddal poo
glosowanie uzupetnione o poprawkq stanowisko Komisji w sprawie petycji stowarzyszenia
Walczqcych o Niepodlegto(i 195G-89.
w wyniku przeprowadzonego grosowania za przyiqciem stanowiska pozytywnie opowiedziato
siq 4 czlonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych oraz 4 glosach wstrzymujqcych siq.

Ad.3
Rozpatrzenie petycji Mieszkadc6w ulicy Fredry
Brzezinowej w Michelinie z uwzglqdnieniem

16, LGa, L4 i 12 w sprawie przedluienia ulicy
wlqczenia ruchu pojazd6w przez rondo

Falbanka i wypracowanie stanowiska pod obrady Rady Miasta Wloclawek.
Przewodniczacv Komisii stanisiaw wawrzonkoski przedstawir Komisji propozyciQ stanowisKa
w sprawie petycji Mieszkaric6w ulicy Fredry 16, I6a,1,4i 12 o nastgpujqcej treici:

,,W dniu 5 paidziernika 2017 r. mieszkaricy posesji zrokarizowanych przy ur. Fredry 16,
76 a' 74 i 12 we wloclawku zro2yri do Rady Miasta wroclawek petyciq, kt6ra skierowana
zostala do Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska cerem jej rozpatrzenia oraz
wypracowania stanowiska pod obrady Rady Miasta przy pismie z dnia 6 ristopada br. znax
8RM.152.4.2017 przez przewod n iczEcego Rady Miasta.

Petycja dotyczy sprzeciwu mieszkaric6w ul. Fredry 16, 16 a,14 i 12 we wlociawku wprzedmiocie ewentualnego wyboru drogi stanowiqcej alternatywne polqczenie osiedla
Michelin z osiedlem poludnie poprzez rondo Falbanka.

Zdaniem mieszkarlc6w jest wiere innych arternatyw dra tego przedsiQwziQcia, ni2
dotaczenia kolejnej nitki do ronda Farbanka, kt6re ju2 teraz nie wytrzymuje na oku pojazd6w,
powodujqc codziennie ogromne korki, nadmierny halas izanieczyszczenie powietrzr. pon.o,o
mieszkaricy obawiaiq siq, ie budowana obecnie ur. Brzezrnowa w Micherinie zostanie wprzyszlo6ci podpiqta do przepelnionego jui ronda.



Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska zapoznala siq r6wnie2 ze
stanowiskiem Prezydenta Miasta Wloctawek w przedmiocie omawianego zagadnienia,
zawartym w korespond encji z dnia 27 paidziernika 2017r. znak 8RM.152.4.2017

Ze wskazanej odpowiedzi wynika, ie celem drogi alternatywnej jest przejqcie czqSci
ruchu stuiqcego komunikacji miqdzyosied lowej. W analizach zawartych w studium
komunikacyjnym dla Miasta Wlociawka ijego obszaru funkcjonalnego prognozowane jest
przeniesienie na drogq alternatywnq ok. jednej trzeciej calego ruchu. Wyb6r drogi
alternatywnej tqczqcej osiedle Michelin z osiedlem Poludnie poprzez rondo Falbanka wiqzalby
siq z przebudowq przedmiotowego ronda na rondo szeiciowlotowe. Takie rozwiqzanie
stworzytoby wqzel niefunkcjonalny z powodu rozmiar6w oraz odlegto(ci od wjazdu z ul.
Kruszyriskiej do wjazdu na drogq alternatywnq, co mialoby negatywny wpfyw na dokonywanie
wta6ciwych wybor6w przez osoby kierujqce pojazdami. Natomiast wyb6r wariantu
dotyczEcego wiqczenia projektowanej drogi do Al. Jana pawla ll, z ekonomicznego punktu
widzenia byloby wariantem najkorzystn iejszym, lecz przyiqcie takiego rozwiqzania nie
stanowifoby rzeczywistej funkcjonalnej alternatywy dla przedmiotowej ulicy, kt6rej celem jest
odciqienie w szczeg6lnoSci ronda na wysoko6ci ul. Letniej oraz ronda Falbanka.

W odniesieniu do kwestii wyboru drogi alternatywnej naleiy stwierdzii, i2, ulica
Falbanka i ulica Studzienna sq drogami wewnqtrznymi. A zatem polqczenia z ulicq Kruszyrlskq
nie sa skrzyzowaniami, ale zjazdami publicznymi. wobec powy2szego zamierzenie buoowy
skrzy2owania w jednej z tych lokalizacji wymagaloby uzyskania zgody na odstqpstwo od
obowiqzujEcych przepis6w techniczno-budowlanych.

Na uwage zasluguje, ii proponowany wyb6r przebiegu trasy drogi stanowiEcej
alternatywne pofqczenie osiedla Michelin z osiedlem potudnie poprzez ulicq Filtrowa iest
skutkiem funkcjonalnego rozwiqzania dla Alei Jana pawla ll, co stanowi wladciwy iw pefnl
uzasadn iony wyb6r.

Niemniej jednak Prezydent Miasta poinformowal, 2e maiqc na wzglqdzie liczne glosy
mieszkaric6w osiedla "Krzywe Blota", kt6rzy sprzeciwiaiq siq wyborowi wariantu trasy
alternatywnej poprzez ulicq Filtrowq lqczqcej osiedle Michelin z osiedlem poludnie podiqt
decyzje o odstEpieniu od realizacji przedmiotowej inwestycji.

Biorqc powyisze pod uwagq, Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowrsxa,
rekomenduje Radzie Miasta wloclawek uznanie za zasadna petyciq mieszkaric6w ul. Freory
16, 16 a, 14 i 12 we wtocfawku w przedmiocie ewentualnego wyboru drogi stanowrqce1
alternatywne polqczenie osiedla Michelin z osiedlem pofudnie poprzez rondo Falbanka.,,

Wobec braku zgloszerl do dyskusji przewodniczqcy Komisji stanislaw wawrzonkoski poddal
pod glosowanie stanowisko Komisji dot. petycji Mieszkaric6w ulicy Fredry 16, r6a, 14 i 1,2 w
sprawie przedlu2enia ulicy Brzezinowej w Michelinie z uwzglqdnieniem wlqczenia rucnu
pojazd6w przez rondo Falba n ka.
w wyniku przeprowadzonego grosowania za przyiqciem stanowiska pozytywnie opowiedziafo
siq 3 czlonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych oraz 5 glosach wstrzymujqcych siq.



Ad.4

Sprawy bieiqce I wolne wnioskl.
W tym punkcle obrad Przewodniczqcy Komisji Stanislaw Wawrzonkoski zapoznaf czlonk6w
Komisji z pismami, kt6re skierowane zostaly przez przewodniczqcego Rady Miasta do
wiadomo3ci Komisji.

Na tym protok6l zakoficzono.

Obradom przewodnicryf
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